
 

 Consell de Barri del Raval 
 
 

Data: 05/03/2024 

Lloc:  Seu del Districte de Ciutat Vella 

Hora:  18.30 

Assistents: 

President:  

Albert Batlle Bastardas  

Consellers: 

Esther Miralles Ripoll (ERC), Alba Segura Gomila (ERC), Natalia Martínez Rodríguez (Barcelona en 
comú), Antonio Juan López Saez (PP), Muriel Genoveva Sánchez Guy (Junts per Catalunya - Trias per 
Barcelona), Alexander Guillem Román González (Junts per Catalunya - Trias per Barcelona), María 
José Arteaga Muñoz (PSC), María Ángels Cisneros Horrillo (PSC) 

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Gerent del Districte de Ciutat Vella, Direcció de Democràcia Activa, Direcció de Serveis a les Persones i 
Territori 

Assistents representants d’entitats: 

Nombre d'entitats: 36  

Veïnat a títol individual:  

Nombre total: 54  

- Dones: 25 

- Homes: 22 

- Altres: 1 

- NS/NC: 6  

Ordre del dia: 

1. Processos participatius. Votacions nova Comissió de seguiment i Vice-Presidència. 

2. Punt Informatiu 

3. Situació Flea Market 

4. Neteja al Raval 

5. Torn obert de preguntes

 

 

Acta de: 



 

Desenvolupament de la sessió: 
Aquí podeu consultar la informació dels temes exposats. 

Se suspèn la sessió durant un lapse aproximat de 10 minuts perquè una veïna provoca un aldarull que 
impedeix el funcionament normal i democràtic d’aquest òrgan de participació.   

 

Preguntes i respostes del torn obert de paraules en relació amb el projecte de la nova 
plaça dels Àngels:   
 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor  

Anna, veïna. 
Expressa queixa sobre manteniment de la via pública i el civisme 
(plaça dels Tarongers).  
 

Sosté que té el mateix parer sobre la necessitat de fer un abordatge 
sobre els usos que hi ha a la plaça dels Tarongers.  

Santi, veí. 
Formula queixa relativa a la pèrdua d’espai públic en profit de 
l’ampliació del Museu d’Art Contemporani de Barcelona (MACBA).  
 

Dona a conèixer la seva bona disposició per reunir-se amb la Xarxa 
Veïnal del Raval i enraonar d’allò que correspongui. En aquesta línia, 
afirma que reconeix els èxits de la lluita veïnal els quals van 
aconseguir que es projectés aquest nou centre d’assistència primària 
(CAP) al Raval. 
Per altra part, transmet que a la memòria de Ciutat Vella de l’equip 
de govern anterior en relació amb el CAP es descriu el procés pel 
qual es fixa la nova ubicació. Així, s'especifica que la Capella de la 
Misericòrdia es va cedir temporalment al MACBA i es va acordar la 
renúncia de la capella a canvi de poder ampliar el museu a la plaça 
dels Àngels. 
Pel que fa als costos de l’obra, informa que encara no s’han tractat 
els temes d’inici d’obra  ni de costos, sinó que es farà un contracte 
parcial per fer la licitació per a partir d’aleshores tenir el projecte de 
l’equipament. 
Remarca que el barri amb aquesta intervenció guanya més espai 
públic i zona verda, és a dir, assoleix una major zona d’espai lliure 
destinat a la ciutadania. 
 

Miquel Àngel, veí i membre de la Xarxa Veïnal del Raval. 
Reclama un compliment del reglament municipal de participació 
ciutadana. També, pronuncia consideracions sobre els 
pressupostos participatius i les polítiques multilingües que informen 
de la celebració dels consells de barri, així com fa una crítica del 
projecte d’ampliació del MACBA.  
Per acabar, demana que hi hagi equitat en el tractament de les 
entitats del barri.  
 

Iván, veí. 
Fa crítica sobre els usos de la via pública i la proximitat d’un centre 
d’atenció primària de salut.    

 

Preguntes i respostes del torn obert de paraules relatiu al Flea Market: 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor  

Natàlia, veïna,  
Demana que es reavaluï la decisió de cancel·lació d’aquest 
esdeveniment.  
Emet valoracions sobre les declaracions que el regidor va fer sobre 
aquesta qüestió.  
 

Primerament, assevera que té el màxim respecte als paradistes. 
Però, sosté que el barri del Raval té una gran tensió de l’espai públic, 
com han reconegut alguns veïns d’aquesta sessió.  Per això, 
assenyala que aquesta activitat es pot desenvolupar en altres espais 
o municipis de l’àrea metropolitana.  
Admet que els darrers mesos la situació s’havia descompassat i els 
paradistes regulars no la podien controlar o redreçar. A més, informa 
que la Guàrdia Urbana no pot prioritzar actuacions en la zona perquè 
hi ha altres situacions més greus on intervenir.  
Quant a l’oferiment d’alternatives d’espais, realça que han treballat 
per cercar alternatives a la ciutat, però la resta de districtes no vol 
aquesta activitat. En qualsevol cas, afirma que està obert a 
acompanyar  per trobar alternatives de nous emplaçaments, amb tot i 
amb això la decisió del tancament és definitiva.  

 
 

Agnès, membre de l’entitat Metzineres. 
Expressa el seu desacord amb la cessació d’aquesta activitat. A 
més d'això, ressalta el seu desacord amb el Pla Endreça per les 
seves externalitats negatives.  

Julia, veïna. 
Articula exposició sobre el seu malestar com a paradista i per les 
declaracions del regidor que argumentaven la finalització d’aquests 
encants.  

Ángel, veí. 
En relació amb els consells de barri reclama un compliment del 
reglament de participació i el retorn a polítiques multilingües  i 
expressa que està decebut per l'anul·lació del Flea Market.  

Miquel Àngel, veí. 
Destaca que el tancament de l’activitat és arbitrari i posa l’accent a 
treballar per solucionar les externalitats negatives. 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/cb_raval_05032024_def.pdf


 

Maite, veïna. 
Apunta observacions sobre la degradació de l’espai i demana donar 
una alternativa als paradistes.  
 

Iván, veí.  
Fa saber el seu malestar pel descontrol d’aquests encants i per la 
inacció de la policia per garantir un funcionament normal.  

José María, veí. 
Dona a conèixer el seu malestar per l'augment del sensellarisme i 
reclama millores en seguretat al carrer. 
 

 

 

 

Resum d’acords: 
1. Acceptació candidatures a membre de la Comissió de Seguiment.  
2. Ajornar la votació a la vicepresidència del Consell de Barri. 

 
 

 

 


